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NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 
PÉNZÜGYI ÉS TELEPÜLÉSFEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGÁNAK  
 
2011. november 15-én  
megtartott ülésének  
 
a./ tárgysorozata 
b./ jegyzőkönyve 
c./ határozata 60/2011.(XI.15.) számtól 
           65/2011.(XI.15.) számig. 
 

T Á R G Y S O R O Z A T: 
 
1./ Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzat költségvetésének 2011. háromnegyed  
     éves teljesítéséről szóló tájékoztató véleményezése.  
 
 Előadó: Csik Mihály polgármester 
 
2./ Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzat és intézményei 2012. évi költségvetésének  
     koncepciójáról szóló előterjesztés véleményezése. 
 
 Előadó: Csik Mihály polgármester 
 
3./ Az Önkormányzat 2012. évi költségvetési gazdálkodásának átmeneti szabályairól  
     szóló előterjesztés véleményezése. 
  
 Előadó: Csik Mihály polgármester 
 
4./ A Polgármesteri Hivatal és az önkormányzat fenntartásában önállóan működő  
     költségvetési szervek közötti munkamegosztás és felelősségvállalás rendjét rögzítő  
     Együttműködési megállapodások elfogadásáról szóló előterjesztés véleményezése. 
 
 Előadó: Kertész Gáborné jegyző 
 
5./ A Szent László Általános Iskola és Községi Könyvtár épületéből kibontott  
     radiátorok értékesítéséről szóló előterjesztés véleményezése.  
 
 Előadó: Csik Mihály polgármester 
 
Egyebek:  
  -  A Start munkaprogram keretén belül a mezőgazdasági projektben a burgonya  
     vetésterületére javaslat. 
 
N y í r b é l t e k, 2011. november 15.  
         Káplár István  
                elnök  
 



J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült: Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és  
              Településfejlesztési Bizottságának 2011. november 15-én megtartott ülésén.  
 
Jelen vannak: A jegyzőkönyvhöz mellékelt jelenléti ív szerint.  
 
Tanácskozási joggal részt vesz: Madarász Tibor alpolgármester 
        Agócs János képviselő 

    Kertész Gáborné jegyző 
        Kepics Lajosné vezető főtanácsos  
        Szabadhelyi Sándorné vezető főtanácsos 
        Nagy Gábor vezető főtanácsos.  
 
Káplár István elnök: Köszöntöm a bizottsági ülésen megjelenteket. Megállapítom, hogy az 
ülés határozatképes 2 fő bizottsági tag megjelent. Az ülést megnyitom. Javaslom a 
meghívóban szereplő napirendek megtárgyalását.  
 
A Bizottság az elhangzott javaslat figyelembevételével a meghívóban szereplő napirendek 
megtárgyalását 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta.  
 
 

1. N A P I R E N D  
 
Tárgy: Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzat költségvetésének 2011. háromnegyed  
           éves teljesítéséről szóló tájékoztató véleményezése.  
 
Előadó: Csik Mihály polgármester: Tényszámok alapján készült a tájékoztató a százalékok  
mutatják a felhasználást, van ahol pluszt, van ahol csökkenést mutat a teljesítés, reméljük, 
hogy év végén hozható az a feltételrendszer, melyről februárban döntött a testület. Jelenleg 
pénzügyi problémánk nincs. A fejlesztések melyekről döntés született, folyamatban vannak. 
Az iskola fűtéskorszerűsítése most folyik. Még nincs elfogadva az új önkormányzati törvény, 
2013. január 1.-vel állnak fel a járási hivatalok, nem került még elfogadásra a közoktatási 
törvény. Van egy jóváhagyott költségvetés, melyre nagyon vigyázunk, hogy a biztonságos 
gazdálkodás meglegyen. A 2. ÖNHIKI támogatásra nem tudtunk támogatási igényt 
benyújtani. Örülnünk kell annak, amit az 1. fordulóban elnyertünk 13 millió forint. Amikor 
2012. évre szeptemberben készült a START Munkaprogram tervezet 50 főben 
gondolkoztunk, 80 fővel számoltunk, 1 közfoglalkoztatottra 105 ezer forint a keret, a bérre, 
járulékra és a fennmaradó összeg az eszközökre fordítható. A szükséges eszközöket be is 
állítottuk. Három projekt megy, a belvízprogram, a földutak rendbetétele és a mezőgazdasági 
projekt. 70 személynek tudunk most munkát biztosítani.  Több törvény változtatásáról szó 
van, a közfoglalkoztatási, a nyugdíjtörvény, stb. Képben vagyunk, de nem teljes egészében, 
mert a törvénymódosítások befolyásolják a jövő évi gazdálkodást. Változik az államháztartási 
törvény annak a végrehajtási rendelete, mely szintén befolyásolja a gazdálkodást. Nem lesz 
polgármesteri hivatal, önkormányzati hivatal lesz az önkormányzati törvény módosítása 
kapcsán. Csináljuk a dolgunkat, akár hétvégén is készenlétben kell lenni a közmunkaprogram 
kapcsán. Mindent megteszünk, hogy minél kevesebb kockázattal menjünk a holnapnak, a jövő 
évnek. Ha nem korrekt és nem jogkövető magatartással, a kellő szigorúsággal állunk a 
közfoglalkoztatottakhoz, akkor gond lehet.  
 



Gyarmati Attila intézményvezető az ülésterembe megérkezett.  
 
Káplár István elnök: A következő pályázatra elsősorban olyan munkákat kell tervezni, mint a 
csatorna átdolgozása, az erdő rendbetétele, a földutak rendbetétele.  
 
Nagy Gábor vezető főtanácsos: Amikor megkapjuk a gépekhez a szükséges eszközöket, akkor 
a külterületi utak rendbetétele könnyebb lesz.  
 
Tomosi Gyula bizottsági tag: Ha a kézi munkát helyezik előtérbe, akkor ezt kell 
szorgalmazni.  
 
Káplár István elnök: A temető karbantartásánál elvárható lett volna, hogy becsülettel 
végezzék el a munkát.  
 
Csik Mihály polgármester: A tűzifát is mindenszentek előtt tudtuk elszállíttatni. A szociális 
tűzifa áráról korábban döntött a testület.  
 
Nagy Gábor vezető főtanácsos: Nem az veszi hasznát a szociális tűzifának, aki azt kérte, mert 
képesek eladni azt.  
 
Csik Mihály polgármester: Nem biztos, hogy szabad szociális tűzifát adni, hanem ha beindul 
az iskolába az új kazán, akkor a tűzifa abban is eltüzelhető, kevesebbe kerül, mint a gázfűtés. 
Érdemes elgondolkodni ezen, és egy későbbi döntést hozni erre, hogy a fát tartalékolni és az 
iskolánál eltüzelni.  
 
Káplár István elnök: A lakásfenntartási támogatásba kellene a tűzifát adni, lehetőleg 
természetben adjuk.  
 
Kertész Gáborné jegyző: Megnézzük a lehetőségét, de nem egyszerű dolog.  
 
Káplár István elnök: Amikor lakásfenntartási támogatást kér a személy, akkor kell ellenőrizni, 
hogy van-e tűzifája van nincs.  
 
Kertész Gáborné jegyző: Kérem tisztelettel, hogy egy későbbi testületi ülésen önálló 
napirendként térjünk vissza erre.  
 
Csik Mihály polgármester: Majdnem 2 millió forintot utalunk az E-ON-nak és a Tigáznak egy 
hónapban. Érdemes elgondolkodni a felvetetteken. A szociális rendeletet, a szociális törvény 
módosítása után módosítani kell, ezekre visszatérünk.  
 
Káplár István elnök: Én az idős személyek esetében a tűzifa támogatást látnám jónak. Mert 
nehezebb neki megvásárolni a tűzifát.  
 
Csik Mihály polgármester: 82 egyedülálló idős személy van egy idei felmérésünk alapján. Én 
már gondolkodtam azon, hogy az idős személyeknek a mezőgazdasági gépjárművel 
kiszállítani a tűzifát. Több csatornája lehetséges a szociális segítségnek. Tájékoztatni kell az 
időseket, a lakásfenntartási támogatás lehetőségéről.  
 



Káplár István elnök: Az idős személynek nagyobb segítség a tűzifa támogatás, főleg ha 
méretre vágva tudnánk adni.  Van tűzifánk, mert az erdőket tisztítani kellene, a 
közmunkásoknak is lenne dolga.  
 
Nagy Gábor vezető főtanácsos: Lesz lehetőség, mert az erdőművelő brigád felszabadul, akkor 
ők ezt meg tudják csinálni.  
 
Tomosi Gyula bizottsági tag: Ebbe témába ne mélyüljünk bele, mert az iskola fűtéséhez 
szükség lesz a fára.   
 
Káplár István elnök: Javaslom az előterjesztést a Képviselő-testület elé terjeszteni 
megtárgyalásra és a határozat-tervezet elfogadását.  
 
 
A Bizottság az elhangzott javaslat figyelembevételével 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta.  
 
 
 

NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNORMÁNYZATA  
KÉPVSIELŐ-TESTÜLETE 

PÉNZÜGYI ÉS TELEPÜLÉSFEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGÁNAK  
60/2011.(XI.15.)  

BIZOTTSÁGI HATÁROZATA  
Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzat költségvetésének 2011. háromnegyed 

éves teljesítéséről szóló tájékoztató véleményezése. 
A Bizottság  
 
Javasolja a Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzat költségvetésének 2011. háromnegyed éves 
teljesítéséről szóló tájékoztatót a Képviselő-testület elé terjeszteni megtárgyalásra és a  
határozat-tervezet elfogadását.   
 
 
 

2. N A P I R E N D  
 
 
Tárgy: Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzat és intézményei 2012. évi költségvetésének  
           koncepciójáról szóló előterjesztés véleményezése. 
 
Előadó: Csik Mihály polgármester 
 
Káplár István elnök: Javaslom az előterjesztést a Képviselő-testület elé terjeszteni 
megtárgyalásra és a határozat-tervezet elfogadását.  
 
 
 
A Bizottság az elhangzott javaslat figyelembevételével 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta.  
 



NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNORMÁNYZATA  
KÉPVSIELŐ-TESTÜLETE 

PÉNZÜGYI ÉS TELEPÜLÉSFEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGÁNAK  
61/2011.(XI.15.)  

BIZOTTSÁGI HATÁROZATA  
Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzat és intézményei 2012. évi költségvetésének 

koncepciójáról szóló előterjesztés véleményezése. 
A Bizottság  
 
Javasolja a Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzat és intézményei 2012. évi költségvetésének  
koncepciójáról szóló előterjesztést a Képviselő-testület elé terjeszteni megtárgyalásra és a 
határozat-tervezet elfogadását.  
 
 

3. N A P I R E N D  
 
Tárgy: Az Önkormányzat 2012. évi költségvetési gazdálkodásának átmeneti szabályairól  
           szóló előterjesztés véleményezése. 
  
Előadó: Csik Mihály polgármester: Van egy  kiegészítés a szöveges előterjesztéshez. Kérem 
szíveskedjenek ezt is figyelembe venni. 
 
Káplár István elnök: Minden évben döntenünk kell erről , javasoljuk a testületnek a rendelet-
tervezet elfogadását.  
 
A Bizottság az elhangzott javaslat figyelembevételével 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta.  
 

NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNORMÁNYZATA  
KÉPVSIELŐ-TESTÜLETE 

PÉNZÜGYI ÉS TELEPÜLÉSFEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGÁNAK  
62/2011.(XI.15.)  

BIZOTTSÁGI HATÁROZATA  
Az Önkormányzat 2012. évi költségvetési gazdálkodásának átmeneti szabályairól 

szóló előterjesztés véleményezéséről. 
 

A Bizottság  
 
Javasolja az Önkormányzat 2012. évi költségvetési gazdálkodásának átmeneti szabályairól            
szóló előterjesztést a Képviselő-testület elé terjeszteni megtárgyalásra és a rendelet-tervezet 
elfogadását.  
 
 

4. N A P I R E N D  
 
Tárgy: A Polgármesteri Hivatal és az önkormányzat fenntartásában önállóan működő  
           költségvetési szervek közötti munkamegosztás és felelősségvállalás rendjét rögzítő  
           Együttműködési megállapodások elfogadásáról szóló előterjesztés véleményezése. 
 
Előadó: Kertész Gáborné jegyző 



Káplár István elnök: Az előterjesztésből kiderül, hogy ez egy kötelező átdolgozás az 
intézmények és a hivatal közötti megállapodásra vonatkozóan. Javaslom az előterjesztést a 
Képviselő-testület elé terjeszteni megtárgyalásra és a határozat-tervezet elfogadását.  
 
A Bizottság az elhangzott javaslat figyelembevételével 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta.  
 

NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNORMÁNYZATA  
KÉPVSIELŐ-TESTÜLETE 

PÉNZÜGYI ÉS TELEPÜLÉSFEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGÁNAK  
63/2011.(XI.15.)  

BIZOTTSÁGI HATÁROZATA  
A Polgármesteri Hivatal és az önkormányzat fenntartásában önállóan működő 

költségvetési szervek közötti munkamegosztás és felelősségvállalás rendjét rögzítő 
Együttműködési megállapodások elfogadásáról szóló előterjesztés véleményezéséről. 

 
A Bizottság  
 
Javasolja a Polgármesteri Hivatal és az önkormányzat fenntartásában önállóan működő            
költségvetési szervek közötti munkamegosztás és felelősségvállalás rendjét rögzítő            
Együttműködési megállapodások elfogadásáról szóló előterjesztést a Képviselő-testület elé 
terjeszteni megtárgyalásra és a határozat-tervezet elfogadását.  
 

5. N A P I R E N D  
 
 
Tárgy: A Szent László Általános Iskola és Községi Könyvtár épületéből kibontott  
            radiátorok értékesítéséről szóló előterjesztés véleményezése.  
 
Előadó: Csik Mihály polgármester 
 
Káplár István elnök: Ha érdekel valakit a lakosságból akkor a lehetőséget meg kell adni, aki 
központi fűtést akar szereltetni, vagy felújítja a meglévőt, tudjon vásárolni a leszerelt 
radiátorokból.  
 
A Bizottság az elhangzott javaslat figyelembevételével 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta.  
 

NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNORMÁNYZATA 
KÉPVSIELŐ-TESTÜLETE 

PÉNZÜGYI ÉS TELEPÜLÉSFEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGÁNAK 
64/2011.(XI.15.) 

BIZOTTSÁGI HATÁROZATA 
A Szent László Általános Iskola és Községi Könyvtár épületéből kibontott 

radiátorok értékesítéséről szóló előterjesztés véleményezéséről. 
A Bizottság  
 
Javasolja a Szent László Általános Iskola és Községi Könyvtár épületéből kibontott            
radiátorok értékesítéséről szóló előterjesztést a Képviselő-testület elé terjeszteni 
megtárgyalásra és a határozat-tervezet elfogadását.   



Kertész Gáborné jegyző: Kérnénk a Bizottság javaslatát a mezőgazdasági projekttel 
kapcsolatban 4 ha burgonya vetését javasoljuk, hol legyen a terület?  
 
Tomosi Gyula bizottsági tag: A penészleki út bal oldalán, mert az szem előtt van, és az jó 
minőségű föld.  
 
Káplár István elnök: Az erdőtelepítéssel a burgonya is megoldható. A két sor fa között elférne 
a burgonya.  
 
Tomosi Gyula bizottsági tag: Az nem megoldható. Nézni kell a talajminőséget, valamint azt, 
hogy meg tudjuk védeni a területet.  
 
Nagy Gábor vezető főtanácsos: A penészleki úton lévő föld erős föld. A vöröses-barna föld 
lenne megfelelő.  
 
Káplár István elnök: Ha olyan föld van amiben dohány volt és nem kívánják a jövő évben 
bérelni, az megfelelő lenne.  
 
Nagy Gábor vezető főtanácsos: A Lászlóverés dűlőben, a Rózsa Ferenc utca végében található 
van olyan területünk, mely megfelelő lenne.  
 
Tomosi Gyula bizottsági tag: Ott kijárnak a vadászok, az erdészek ott szemmel tartható.  
 
Káplár István elnök: Elég gazos volt az a nyáron, ott a növényvédelemre oda kell figyelni. Az 
nagyon fertőzött a parlagfűvel.  
 
Nagy Gábor vezető főtanácsos: A nyírbélteki 0168/4, 0168/5 hrszú közel 4 hektár terület 
lenne megfelelő a burgonya termesztéséhez a fekvésénél, elhelyezkedésénél fogva. 
 
Káplár István elnök: A piacnál lévő kert területet, egy kis sárgahomokkal meg kell hinteni, 
had keveredjen, mert a zöldség jobban szereti a sárga homokot. Adni egy nitrogéntrágyázást, 
ami segít a lebontásban. Megfelelő az említett terület. A gazdálkodásnál úgy gondoltam 
volna, hogy a nagyobb bérleti területből kell visszavenni, nem esik olyan rosszul. A 
penészleki úton lévő területnél fel kell készíteni a bérlőket, hogy esetleg az önkormányzat 
gazdálkodik majd rajta a következő évben.  
 
Tomosi Gyula bizottsági tag: Mennyi az a terület, ami bérelt, de nem művelték? Nagyon 
haragszom, amikor ilyet látok, hogy a bérelt önkormányzati területet pihentetik, mert lehet 
hogy másnak szüksége lenne a területre művelés céljából.  
 
Nagy Gábor vezető főtanácsos: Három bérlő van, aki a bérelt területet nem művelte 
tudomásom szerint. Kádár Sándor, Üveges Mihály és Kujbus Ferencék által bérelt terület volt 
pihentetve. 
 
Káplár István elnök: A vető krumplit mielőbb meg kellene venni, mert most olcsóbb. Hosszú 
távon kell gondolkodni ebben, ha meg lesz a gép hozzá.  
 
Csik Mihály polgármester: Aki az idén nem munkálta meg a területet és bérleti szerződése 
volt, ott vissza kell venni, ezt a mezőőrrel meg kell nézetni. Mindenkiét meg kell nézni.  
 



Káplár István elnök: A Cserhágón lévő Hűtőház Vezetőjével lehet beszélni, hogy mire van 
kereslet és megtermelhető az, amire szükség lenne.  
 
Csik Mihály polgármester: Folyamatában kell gondolkodni a jövő évekre vonatkozóan.  
 
A Bizottság az elhangzott javaslat figyelembevételével 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta.  
 

NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNORMÁNYZATA 
KÉPVSIELŐ-TESTÜLETE 

PÉNZÜGYI ÉS TELEPÜLÉSFEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGÁNAK 
65/2011.(XI.15.) 

BIZOTTSÁGI HATÁROZATA 
A Start munkaprogram keretén belül a mezőgazdasági projektben a burgonya vetésterületéről 
 
A Képviselő-testület 
 
A Start munkaprogram keretén belül a mezőgazdasági projektben a burgonya vetésterületét az 
Újkert dűlőben a nyírbélteki 068/4, 0168/5 hrsz-ú, összesen 3 hektár 9329 m2 nagyságú 
területeken javasolja megvalósítani. 
 
 
 
Mivel több tárgy nem volt Káplár István elnök a Bizottság ülését bezárta.  
 
N y í r b é l t e k, 2011. november 15.  
 
 
         Káplár István  
                elnök 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


